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We have conducted a strategic analysis of an internet-company based on the stakeholders theory. The study revealed 
the following aspects that typically occur while making strategic analysis for internet-companies. The first special feature 
was the emergence of stakeholders which are specific for internet-based companies, and sometimes differentiation of 
typical groups of stakeholders. We also identified the following feature: the interaction between Internet-companies with 
stakeholders may be different from the interaction of non-Internet companies with similar stakeholders. The crucial element 
of the resource sharing between the Internet company and its stakeholders is the information, as well as some other unique 
resources, unusual for non-Internet companies. During the SWOT-analysis we found opportunities and threats unique for 
Internet-companies. We also revealed the fact of possible lack of the Internet company’s direct competitors.
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Раскрыты особенности институционального регулирования социально-трудовых отношений в сфере физи-
ческой культуры и спорта в современной России. Показано, что эффективность российского спорта во многом 
зависит как от формальных, так и от условных институтов. Процесс подготовки к Олимпийским и Параолимпий-
ским играм 2014 г. вызвал существенное изменение формального института трудовых отношений спортсменов и 
тренеров в Российской Федерации. Выявлены институциональные ограничения формирования позитивного от-
ношения населения к физической культуре и спорту. Проанализировано главное противоречие федеральных пра-
вовых актов, регулирующих отношения в сфере физической культуры и спорта, и правовых актов Министерства 
здравоохранения, которые не рассматривают развитие спорта как фактор повышения уровня здоровья населения. 
Определены проблемы социально-трудовых отношений, в которые вступают профессиональные спортсмены и 
тренеры, а также сложности построения эффективных систем оплаты их профессионального труда.
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Peculiarities of the institutional regulation of social - labor relations in the sphere of physical culture and sport in 
contemporary Russia. It is shown that the efficiency of the Russian sport largely depends both on the formal and conventional 
institutions. The process of preparation for the Olympic and Paralympic games 2014 has caused significant changes in the formal 
Institute of labor relations athletes and coaches in the Russian Federation. Identified institutional constraints on the formation of 
positive attitudes towards physical culture and sports. Analyzed the main contradiction of Federal legal acts regulating relations 
in the sphere of physical culture and sports and legal acts of the Ministry of health does not consider the development of sport as a 
factor in improving public health. Identified problems of socio-labour relations entered into by professional athletes and coaches, 
as well as the difficulty of building an effective system of payment of their professional work.
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Данная статья представляет собой продолжение исследований по повышению эффективности систем 
оплаты труда профессиональных спортсменов в современной России [4, С. 25-47, 83-106]. На основе компе-
тентностной модели оплаты труда профессиональных спортсменов разработан алгоритм начисления заработ-
ной платы в зависимости от уровня развития компетенций спортсмена, его спортивных результатов и дости-
жения целей развития спортивной организации. Это позволяет усилить стимулирующую функцию заработной 
платы. При этом постоянная часть заработной платы ставится в зависимость от прожиточного минимума, что 
позволяет усилить ее воспроизводственную функцию и эффективность системы оплаты их профессионального 
труда. Предлагаемая система оплаты труда позволит повысить эффективность заработной платы профессио-
нальных спортсменов за счет усиления ее воспроизводственной и симулирующей функции.


